

(b) To take into consideration in the preparation of the draft Convention, the draft Convention prepared by the Secretary-General, the comments of the Member Governments on this draft Convention, and other drafts on the matter submitted by any Member Government;

Requests the Secretary-General to take appropriate measures to enable the Committee to carry out effectively the tasks entrusted to it.

118 (VI). Freedom of information and of the press

A

Resolution of 27 February 1948
(document E/738)

The Economic and Social Council

Considers that it is not necessary to discuss the report of the second session of the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press,¹ in view of the approaching United Nations Conference on Freedom of Information, and

Decides to transmit the report to the Conference without discussion or expression of its views.

B

Resolution of 1 March 1948²

The Economic and Social Council,

Having considered chapter VII of the report of the Commission on Human Rights (document E/600),³

Notes that General Assembly resolutions 110 (II) and 127 (II) have been remitted by the General Assembly to the United Nations Conference on Freedom of Information and

Decides:

1. To remit articles 17 and 18 of the Draft International Declaration on Human Rights (document E/600, Annex A)⁴ to the United Nations Conference on Freedom of Information for its consideration and report;

2. To request the Conference to express its views upon the two texts on freedom of information submitted for inclusion in the International Covenant on Human Rights by the Drafting Committee on the International Bill of Human Rights and the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press;

3. To extend the life of the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press for one additional session in order that the Sub-Commission might hold a meeting after the session of the Conference on Freedom of Information.

¹ Document E/653.

² See footnote under resolution 116 (VI), page 16.

³ See *Official Records of the Economic and Social Council, Third Year, Sixth Session, Supplement No. 1.*

⁴ *Ibid.*, page 17.

b) De prendre en considération, en élaborant ce projet de Convention, le projet de Convention élaboré par le Secrétaire général, les observations faites par les Etats Membres sur ce projet de Convention, et tous autres projets relatifs à la question que pourraient présenter des Etats Membres;

Invite le Secrétaire général à prendre les mesures appropriées pour permettre au Comité de remplir efficacement les tâches qui lui ont été confiées.

118 (VI). Liberté de l'information et de la presse

A

Résolution du 27 février 1948
(document E/738)

Le Conseil économique et social

Estime qu'il n'y a pas lieu de discuter le rapport de la deuxième session de la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse¹, étant donné l'ouverture prochaine de la Conférence des Nations Unies pour la liberté de l'information, et

Décide de transmettre ce rapport à la Conférence sans l'examiner ni donner d'avis.

B

Résolution du 1er mars 1948²

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le chapitre VII du rapport de la Commission des droits de l'homme (document E/600),³

Prend acte de ce que l'Assemblée générale a renvoyé ses résolutions 110(II) et 127(II) à la Conférence des Nations Unies pour la liberté de l'information, et

Décide:

1. De renvoyer les articles 17 et 18 du projet de Déclaration internationale des droits de l'homme (document E/600, annexe A)⁴ à la Conférence des Nations Unies pour la liberté de l'information, pour examen et rapport;

2. D'inviter la Conférence à faire connaître ses vues sur les deux textes relatifs à la liberté de l'information, soumis respectivement par le Comité de rédaction de la Déclaration internationale des droits de l'homme et par la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse, pour être incorporés dans le Pacte international relatif aux droits de l'homme; et

3. De prolonger d'une session l'existence de la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse afin de permettre à celle-ci de se réunir après la session de la Conférence pour la liberté de l'information.

¹ Document E/653.

² Voir la note de bas de page relative à la résolution 116 (VI), page 16.

³ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social*, troisième année, sixième session, supplément No 1.

⁴ *Ibid.*, page 17.